
Side 1 af 7 

 
 

 
AUNING SKOLE  

 

REFERAT 
SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Tirsdag d. 18. maj 2021 kl. 18.00-21.00 
Teams. 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

  

Deltagere: 
Forældrevalgte: Mette Holdgaard Dahlerup, Morten Kirkegaard Jensen, Tommy Larsen, Tina 

Bjerregaard, Heino Ydegaard, Mette Fomsgaard og Søren Blach  

Medarbejderrepræsentanter: Line Bech Skov & Birgitte Brix 

Repræsentant fra ungdomsuddannelse: Bo Nørregaard Jensen 

Elevrepræsentanter: Augusta Bjerregaard, Mikkel Frølund Nørgaard Nielsen   
 
Ledelse: Christina Birch Mogensen, Lissi Pedersen 
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DAGSORDEN 
Mødeleder : Søren Blach 

Referent : Lissi Pedersen 
 

 
Sagsfremstilling 
orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

 
Tid og 
ansvarlig 

 
Indhold 

 
Beslutning 
Hvem gør hvad og 
hvordan? 

 
1. 

 
Godkendelse af dagsorden (B)  
Her meddeles hvis der er ønske om 
underpunkter skrevet ind under evt. 

 
2 min 
 
Alle 

 
Velkommen til de 2 nye skolebestyrelsesmedlemmer Mette Foms-
gaard som repræsentant for specialklasserækken & Bo Nørre-
gaard Jensen som repræsentant fra ungdomsuddannelserne! 
 
Afbud fra Mikkel. 

 

 
2. 

 
Politikermøde – Behandling af dags-
orden 

 
10 min 
SBL 

Dagsorden til mødet er vedlagt som bilag til dagens møde. 
 
Det indholdsmæssige og praktiske omkring mødet blev aftalt. 
Søren sender en reminder rundt igen. P.t har vi modtaget 4 tilmel-
dinger. Deadline var 15. maj. 
Aftaler: 
Velkomst: Søren 
Opgavefordeling: Oplæg om visioner: Heino 
Skolens indsatser: Christina + relevante personalerepræsentanter 
Serviceniveau: Eks. graden af understøttende undervisning, elev-
pauser jvf. processen omkring kvalitetsstandarder og høringssvar 
på det lige om lidt. Hvad er god skole? Morten 
Budget 22: Hvordan kan vi få et budget, som vi kan regne med? 
Hvordan kunne den optimale budgetproces være? Søren 
Let forplejning. 
Vi ser frem til en konstruktiv dialog og et stort fremmøde! 
 

 

 
3. 

 
Nyt fra skoleledelsen 
Herunder Corona update 

 

  
  

 

 
20 min 
CBM 

 
Corona: Desværre har vi aktuelt haft 4 smittede elever på skolen i 
sidste uge. Elever og personale begynder så småt at være tilbage 
i morgen.  
Desværre er incidenstallet i Norddjurs kommune så højt i dag 
(254), så vi skal forberede os på en evt. nedlukning i kommunen 
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generelt. Vi håber, at kurven knækker snarest. Hvis det bliver ak-
tuelt, skal skolen være åben for nødundervisning (specialunder-
visning, lokale specialgrupper, og elever med særlige behov efter 
aftale) 
I dag har været afholdt første møde omkring nye modeller for til-
deling af specialundervisningsmodeller. Der kommer ikke flere 
penge til området. Vi skal lave høringssvar med kort varsel. 
 
Lokalebyttet mellem Håndværk & Designlokalet og Billedkunst 
kan håndteres inden for den aktuelle økonomiske ramme. 
 
Flytning af busstoppestedet på skolen betyder, at ringetiderne flyt-
ter med 5 min. Vi prøver på bedste vis at tage højde for det ved 
skoleårets planlægning og skemalægning. 
 
Åbningen for området foran skolen og hallen rykkes til august. 
 
Fase 2 at tagreparationen er startet, så hullerne kan lukkes ende-
ligt. 
 
Nyt tiltag i udskolingen. 8. årgang vælger linje senest d. 27. maj. 
Der har været virtuelle oplæg med hele forældregruppen og fysi-
ske oplæg i klasserne. Tæt kontakt til de lokale ungdomsuddan-
nelser om et samarbejde. 
 
Lige nu fylder Coronasituationen meget for 9. årgangs elever, idet 
de er bekymrede for, hvordan det kan gå med prøverne, hvis der 
lukkes ned.  
 
De nye 7. klasser er på vej efter en konstruktiv virtuel dialog med 
samarbejdsskoler, elever og forældre. 
 

 
4. 

 
Budget opfølgning 30/4 

 
10 min 
CBM 

 
Økonomiudvalget har været samlet for at få overblik og drøfte pro-
ces og forventninger for kommende budgetopfølgninger. Jørgen 
har netop udsendt et revideret budget, idet vi fik en overraskende 
stor varmeregning tilbage fra sidste år. Denne hændelse under-
streger nødvendigheden af, at vi følger tallene meget tæt. 
De aktuelle justeringer er udsendt som bilag til mødet. Der er lige-
ledes udsendt noteark, som uddyber ændringerne. 
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Den nye kontoplan er oprettet nu. Dette betyder, at vi snarest kan 
lave aktuelle udtræk efter behov. Næste budgetopfølgning aftales 
nærmere. 

     

 
5. 

 
Høringssvar 

 
20 min 
CBM 

 
Vi skal afgive høringssvar på: 
  
Evaluering af specialundervisnings området (senest 2. juni) 
MED-udvalget skal også afgive høringssvar på denne. 
 
Hvad er det udsendte materiale egentligt et udtryk for?  
Det er vigtigt, at eleverne får den rette hjælp tidligere. 
Hvor meget fylder økonomien reelt i dette regi? Vores lokale mel-
lemformer kan ses som et udtryk for dette. 
Vi skal huske at indtænke en indsats allerede fra førskoleperio-
den. 
Skal vi også indtænke et tidsperspektiv i mulige hjælpetilbud? 
 
Kvalitetsstandarder (senest 2. juni) MED-Udvalget har også afgi-
vet høringssvar på dette. 
 
Skoleprofilen, som er omtalt i materialet, skal kunne gøre det mu-
ligt at lave sammenligninger på tværs af skoler.  
Det er vigtigt, at målene bliver mere overskuelige.  
Standarderne bør være ambitiøse, og så må den nødvendige 
økonomi følge med. 
Når materialet lægger op til, at vi skal kunne sammenligne på 
tværs, så er det vigtigt, at vi bruger samme skabelon. 
Det er vigtigt, at de opstillede standarder kan måles og evalueres.  
Det er politikernes ansvar at træffe de endelige beslutninger om 
standard og økonomi.  
Det er vigtigt at den lokale skolebestyrelse kan bruge standarden 
til at træffe bevidste valg om de aktuelle prioriteringer Eks. kunne 
vi starte ud med at definere 5 parametre. 
Standarden skal være med til at definere serviceniveauet på den 
enkelte skole. 
Har processen reelt været en skueproces? 
Christina laver et udkast til korte svar og rundsender. 
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Mad og Måltidspolitik (senest d. 26. maj)  
Sundheds politiske tiltag (senest d. 26.maj) 
Indkøb lokalt kan have stor betydning for kendskab til madens op-
rindelse og madkultur. Pædagogisk set kan det være en kvalitet at 
eleverne selv øver sig i at købe ind. Bæredygtighed og bevægelse 
er vigtige elementer i undervisningen. 
Hvordan med indkøbsaftalen i den forbindelse? 
 
Christina tilbyder at skrive korte høringssvar, hvor vi tager det ud-
sendte til efterretning.  
 

 
6. 

 
Næste års pædagogiske fokus 

15 min 
CBM 

Faglige fællesskaber i fokus - naturfaglige fællesskaber sammen 
med personalet i Nord. Desuden fortsat fokus på praksisfaglighed 
og de nye linjer i udskolingen. 
Vi sætter gang i en praktiklæreruddannelse. 
En stor del af lærerpersonalet i udskolingen skal i praktik på de lo-
kale ungdomsuddannelser. (udsat fra sidste efterår) 
I det enkelte årgangsteam skal hvert team udpege deres eget ud-
viklingsområde. 
Readprojektet er tidligere beskrevet. 
Den lokalemæssige ombygning/tilpasning skal understøtte prak-
sisfagligheden. 
 

 
 

 
7. 

 
Personalesituationen og ansættel-
sesudvalg 

 
10 min 
CBM 

 
1. Rengøringskoordinator-stillingen er ledig 

2. Fast lærerstilling i specialklasser og modtagerklasse med 

matematik og naturfag, m.m. (Mette F. deltager i samta-

lerne) 

3. Fast stilling i udskolingen med engelsk, dansk og mad-

kundskab. 

4. Barselsvikariat på mellemtrin med bl.a. matematik 

Vi melder først de kommende lærerteam ud til elever og forældre 
efter ansættelserne. 
Christina sender stillingsopslag og datoer for ansættelsessamtaler 
ud, så skolebestyrelsesmedlemmerne kan byde ind. 
 

 

 
8.  

 
Mødekalender næste skoleår 

 
5 min 
CBM 

 
Christina har lavet et udkast til kalender, incl. mulige temaer til 
hvert møde. Rundsendes efter mødet. 
Planen er, at vi mødes den sidste tirsdag i hver måned. 
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Alle er velkomne til at byde ind med dagsordenpunkter. 
 

 
9 
 

 
Mobbepolitik 

 
20 min 
SBL 

 
https://auning-skole.aula.dk/sites/auning-skole.aula.dk/files/ar-
kiv/Download_filer/Kommunal%20antimobbestrategi%20Au-
ning%20skole.pdf 
 
Den gældende mobbepolitik er fortsat aktuel. 
Hvordan bruger vi mobbepolitikken i hverdagen?  
Forældrene giver udtryk for, at skolen tager det meget seriøst, 
hvis der er mobning eller mobbelignende situationer eleverne 
imellem.  
De elektroniske medier kan gøre det sværere at opdage en evt. 
mobning eller chikane. Kontaktlæreren og AKT-lærer er de typiske 
aktører i en evt. proces. 
Et forslag fra lederteamet kunne være, at der på forældremøderne 
i starten af skoleåret ligger en fast plan for, hvordan vi forsat kan 
sikre god trivsel i alle klasser. Hvad kan forældrene konkret gøre, 
hvis de oplever det? Hvad kan eleverne og personalet gøre? 
Hvad kunne være de nødvendige fælles opmærksomhedspunkter 
på de forskellige klassetrin? Der er ingen tvivl om, at de sociale 
medier fylder meget blandt eleverne.  
Måske kunne drøftelsen naturligt inddrages i værdidrøftelsen med 
personalet, skolebestyrelsen og elevrådet til september. 
Det er vigtigt fortsat at have stort fokus på den forebyggende ind-
sats i samarbejde med eleverne. 
 

 

     

 
10. 

 
Nyt fra bestyrelsesformanden (O) 
Orientering om aktuelle sager 
 

 
5 min 
MKJ 

 
Skolebestyrelsesformanden og skoleledelsen har d. 28. april haft 
et netværksmøde med skolebestyrelsen i NORD. Vi fortsætter 
møderækken og den tætte dialog. 
Der er inviteret til Dialogmøde d. 2. juni kl. 16 med det politiske 
udvalg. Der er ikke udsendt dagsorden endnu. 
 

. 

 
11. 

 
Nyt fra elevrådsformanden (O) 
Orientering om aktuelle forhold. 
 

 
5 min 
AB & MFN 
 
 

 
Elevrådet har ikke haft møde siden sidst. 

 

     

https://auning-skole.aula.dk/sites/auning-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kommunal%20antimobbestrategi%20Auning%20skole.pdf
https://auning-skole.aula.dk/sites/auning-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kommunal%20antimobbestrategi%20Auning%20skole.pdf
https://auning-skole.aula.dk/sites/auning-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kommunal%20antimobbestrategi%20Auning%20skole.pdf
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12. Nyt fra medarbejder- 
Repræsentanterne (O) 
Orientering om aktuelle forhold 
 

5 min 
 
LBS & BX 
 
 

Coronasituationen gør, at alle agerer mere fleksibelt end nogen 
sinde - stadig med løftet pande og en konstruktiv tilgang! 
 
Skoleplanen (en del af den nye arbejdstidsaftale A20) præsente-
res af skoleleder og TR for hele det pædagogiske personale på 
torsdag kl. 16 på Teams. 
 

 

 
13. 

 
Den gode historie (B) 
Hvilken god historie / fakta ønsker 
vi at fortælle. 

 
5 min 
 
Alle 
 

 
Input til FB (MHD) 
Ros til Mette for de tidligere opslag. 
Forslag: Kunstudstillingen på skolen i Kr. Himmelfartsferien. 
Der er ligeledes en udstilling i Porsbakkerne 
Velkommen til Bo og Mette som nye medlemmer i skolebestyrel-
sen! 
De nye linjer i udskolingen (Bo, Christina og Lissi koordinerer ind-
læg med Mette) 
 

 
 
 

 
 
14. 

 
Næste bestyrelsesmøde (B) 
d. 15. juni 
Drøftelse af punkter til næste møde og 
opsummering af aftalte beslutnings-
punkter fra mødet. 
 

 
 
5 min 
Alle 
 

 
Kalender og temaer for næste skoleår. 
Skolebestyrelsens deltagelse i kommende forældremøder? 
Kort oplæg fra SSP om god praksis på de sociale medier. Skolele-
delsen laver udkast. 
Aula -evaluering?? 
Evaluering af skoleårets skolebestyrelsesmøder. 
Opsamling på mødet med politikerne d. 10. juni. 
 

 

 
16. 

 
Eventuelt (O) 
 
 

 
5 min 
Alle 
 
 

 
Desværre er opfordringen til at holde klassefester inden sommer-
ferien ikke længere en mulighed pga. den aktuelle Coronasitua-
tion. 
 
Christina følger op på skolebestyrelsens sammensætning. (skole-
forvaltningen) 
 
De nye skolebestyrelsesmedlemmer giver feedback på mødet. 
 

 
. 
 
 

 
Bestyrelsesmøder 2020/2021 

 15.06.2021 


